
Hazánk
Nemet mondunk az illegális bevándorlásra, 
a genderpropagandára és a háborúra is

A rendezvényen Sajgó Szabolcs 
SJ jezsuita szerzetes, a házigazda 
Párbeszéd Házának igazgatója 
köszöntötte az egybegyűlteket és 
elemezte Ferenc pápa Végtelen 
méltóság című nyilatkozatát. Ezt 
követően a kereszténydemokrata 
pártelnök tartotta meg előadását.

Semjén Zsolt a KDNP ér-
tékrendjéről szólva kiemelte: 
legfontosabb összetevői „a ke-
resztény civilizáció védelme, a 
nemzeti elkötelezettség és a csa-
ládok támogatása”. Ez vezérli a 

KDNP politikáját kormányzati, 
országgyűlési, önkormányzati és 
európai szinten egyaránt – tette 
hozzá.

Semjén Zsolt hangsúlyozta, 
hogy – a Fidesszel szövetség-
ben – soha annyi KDNP-s jelölt 
nem indult még önkormányza-
ti választáson, mint 2024-ben. 
Ez elsősorban a Latorcai Csaba 
ügyvezető alelnök vezetésével 
országszerte zajló keresztényde-
mokrata pártépítés eredménye. 
A KDNP elnöke bízik abban, 

hogy a Fidesz–KDNP-szövetség 
nemcsak megőrzi eddigi önkor-
mányzati pozícióit, de javítani is 
tud a 2019-es választási eredmé-
nyeken, s biztos abban, hogy az 
európai parlamenti választásokat 
a kormánypártok magabiztosan 
megnyerik.

Több aktuális és fontos ke-
reszténydemokrata kezdeménye-
zésről is beszélt a hallgatóság-
nak, megemlítve például Hollik  
István és Nacsa Lőrinc KDNP-s 
országgyűlési képviselők azon 

kezdeményezését, mely meg-
tiltaná a 18 év alattiak számára 
energiaitalok vásárlását.

Semjén Zsolt előadásában 
szólt a közelgő európai parla-
menti választások tétjéről is. A  
Fidesz–KDNP-pár tszövetség 
programját ekképpen foglalta 
össze: „no migration, no gender, 
no war!”, vagyis egyaránt nemet 
mondunk az illegális bevándor-
lásra, a genderpropagandára és a 
háborúra is.

Folytatás a 2. oldalon

A KERESZTÉNYDEMOKRATÁK L APJA ●  AL APÍTVA 1945-BEN ● 2024. ÁPRILIS

A 2024-es önkormányzati és európai parlamenti választásokról tanácskoztak a 
II. Giesswein Sándor Szakmai Nap  résztvevői 

Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes, a KDNP elnöke, a párt több vezető politikusa, illetve 
Szentkirályi Alexandra, a kormánypártok budapesti főpolgármester-jelöltje is előadást tartott a 
Kereszténydemokrata Néppárt II. Giesswein Sándor Szakmai Napján április 11-én Budapesten.

Simicskó István, a KDNP frakcióvezetője, Szentkirályi Alexandra, a Fidesz–KDNP budapesti 
főpolgármester-jelöltje és Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes, a KDNP elnöke
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Simicskó István: 
Bajban a nyugati 
civilizáció
Simicskó István, a Keresztényde-
mokrata Néppárt országgyűlési kép-
viselőcsoportjának vezetője a párt II. 
Giesswein Sándor Szakmai Napján 
tartott előadásában emlékeztetett: 
a KDNP – amely a második legerő-
sebb párt a parlamentben – a csa-
ládok pártja, az egyetlen deklaráltan 
keresztény alapokon álló párt, ebből 
következően kiemelten fontos szá-
mára a teremtett világ védelme és a 
világszerte tapasztalható keresztény- 
üldözéssel szembeni fellépés.

A frakcióvezető részletes 
tájékoztatást adott a KDNP 
parlamentben és azon kívül 
folytatott rendkívül aktív 
munkájáról. Folyamatos 
országjárások és találko-
zások jellemzik a pártot, 
erős a kapcsolattartás az 
egyházi és társadalmi szer-
vezetekkel – részletezte a 
kormánypárti politikus.

Simicskó István ki-
emelte a hazaszeretetre 
épülő honvédelem fontos-
ságát. Ezzel kapcsolatban 
arra figyelmeztetett: „a 
nyugati civilizáció na-
gyon nagy bajban van, 
kezd letérni a krisztusi 
útról, kezdi feladni a hi-
tét, eltávolodik Istentől”. 
Veszélyesnek és felelőt-
lennek nevezte azokat a 
törekvéseket, melyek a 
NATO-t belesodornák 

egy Oroszországgal szem-
beni fegyveres konflik-
tusba, mivel ez atomhá-
borúhoz és az emberiség 
pusztulásához vezetne.

A kereszténydemokra-
ta politikus Pál apostolt 
idézve azt mondta, „fel 
kell venni Isten minden 
fegyverét, melyek: a hit 
pajzsa, a lélek kardja, a 
megigazulás páncélja, az 
üdvösség sisakja, a békes-
ség képessége és az igaz-
ságosság öve”.

Simicskó István szólt 
arról, hogy a gyermekek 
védelme is fontos szere-
pet játszik a KDNP prog-
ramjában, ezért kezde-
ményezték, hogy törvény 
tiltsa meg az energiaitalok 
árusítását a 18 éven aluli 
fiatalok számára.

 KDNP.HU

Latorcai Csaba: Az EP-
választások tétje, hogy Európa 
visszatalál-e a kereszténységhez
Folytatás az 1. ol-
dalról
Latorcai Csaba, 
a közigazgatási és 
területfejlesztési 
minisztérium par-
lamenti államtitká-
ra, a KDNP ügy-
vezető alelnöke az 
európai uniós vá-
lasztások tétjéről 
tartott előadást a 
Kereszténydemok-
rata Néppárt II. 
Giesswein Sándor 
Szakmai Napján 
április 11-én Buda-
pesten.

Latorcai Csaba emlékeztetett arra, 
hogy az Európai Unió alapítói is a ke-
reszténydemokráciára próbálták építeni 
a második világégést követően az euró-
pai együttműködést. Elmondása szerint 
azért hozták létre az Uniót, hogy legyen 
olyan szervezet, amely biztosítja a bé-
két, hogy ne legyen többé háború Euró-
pában. „Ezzel szemben Brüsszel élen jár 
a háborús uszításban” – hangsúlyozta a 
kereszténydemokrata politikus, hozzá-
téve, jelenleg komoly esély mutatkozik 
arra, hogy az EU ténylegesen katonákat 

küldjön Ukrajnába, amit nagyon veszé-
lyes lehetőségnek nevezett.

„A választások tétje, hogy vissza tud-
juk-e téríteni Európát az eredeti keresz-
ténydemokrata elvekhez, továbbá ahhoz 
a gyakorlathoz, hogy a békét szolgálja 
az Unió” – fogalmazott Latorcai Csaba. 
Megemlítette: a mai európai baloldali 
többség mindkét alapértéket, a keresz-
ténységet és a békét is elárulta. „Aki 
ma Magyarországon békét akar, az a  
Fidesz–KDNP-re szavazzon, aki 
mást, az bárki másra” – tette hozzá a 
kereszténydemokrata politikus.

Fülöp Attila: 
A kormány 
1500 milliárd 
forintot fordít 
gyermekvédelemre
Fülöp Attila, a Belügyminisztéri-
um gondoskodáspolitikáért felelős  
KDNP-s államtitkára a II. Giesswe-

in Sándor Szakmai Napon tartott 
előadásában a gyermekvédelemről 
beszélt. Ennek kapcsán elmondta: a 
kormány 2010 óta minden évben mó-
dosította a gyermekvédelmi törvényt 
annak érdekében, hogy azt jobbá és 
jobbá tegyék. „Magyarországon 23 
ezer gyerek él gyermekvédelemben, 
és a jelenlegi kormány csaknem 1500 
milliárd forintot fordít erre a terület-
re” – emlékeztetett. 
Fülöp Attila elmondta, nagyon fon-
tos, hogy az állam együtt tudjon dol-
gozni az egyházakkal és a civil szer-
vezetekkel, mert azoknak nagyobb 
az elfogadottságuk gyermekvédelmi 
szempontból. Az államnak köteles-
sége biztosítani az anyagi forrást, de 
a partnerség fejlesztése, kiépítése is 
nagyon fontos – hangsúlyozta.
Fülöp Attila felhívta a figyelmet 
arra: a kormány kialakított egy 
olyan programot, amelynek célja, 
hogy a gyermekvédelemben részt-
vevő fiataloknak felnőtté válásuk 
után megfelelő munkahelyet bizto-
sítson. 
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Rétvári Bence: A pedofiloknak nincs kegyelem!
A kormánypártok benyújtották az Országgyűlésnek az újabb gyermekvédelmi törvényt és az 
alaptörvény módosítását, amelyek tovább szigorítják a pedofilokra vonatkozó szabályokat – kö-
zölte a Belügyminisztérium parlamenti államtitkára, a KDNP alelnöke április 26-án.

Rétvári Bence kiemelte: az alap-
törvény-módosítás kizárja, hogy 
pedofilok vagy segítőik kegyelmet 
kapjanak. A gyermekvédelmi tör-
vény szigorítása tartalmazza azt 
is, hogy amennyiben egy magyar 
állampolgár külföldön követ el 
pedofil bűncselekményt, akkor is 
bekerül a hazai pedofil-nyilvántar-
tásba – tette hozzá.

A pedofil jellegű szexuális 
bűncselekmények – a kiszabható 
büntetés mértékétől függetlenül – 
soha nem évülnek el, és akit pe-
dofil bűncselekmény miatt ítélnek 
el, az nem bocsátható feltételes 
szabadságra, nem kerülhet házi 

őrizetbe és soha nem kaphat er-
kölcsi bizonyítványt – ismertette 
a szigorítás további részleteit az 
államtitkár. Hozzátette, hogy a 
módosítás értelmében bűncselek-
ményt követ el az a gyermekekkel 
foglalkozó szakember, aki elhall-
gat egy tudomására jutott pedofil 
bűncselekményt.

Rétvári Bence arról is beszá-
molt, hogy hamarosan lezárul a 
gyermekvédelmi intézmények 
soron kívüli hatósági ellenőrzé-
se, amelynek célja, hogy egyetlen 
pedofil bűncselekmény se marad-
jon titokban, minden pedofil ellen 
büntetőeljárás induljon.

A pedofilok lebuktatását szol-
gálta a külsős gyermekvédelmi 
gyámok alkalmazása is – közölte, 
kiemelve, hogy a szigorításoknak 
köszönhetően ma már nyolcszor 
annyi pedofil van börtönben, mint 
2010-ben.

Az államtitkár visszataszítónak 
nevezte, ha egy politikus gyerme-
kek tragédiáját politikai haszon-
szerzésre használja fel. „Azt vár-
juk el minden politikustól, hogy 
támogassák a gyermekvédelmi 
törvénycsomagot, mert így véd-
hetjük meg még jobban a gyerme-
keket, és kaphatnak még súlyosabb 
büntetést a pedofilok” – mondta.

A gyermek sérthetetlen, a pe-
dofiloknak nincs kegyelem – 
hangsúlyozta Rétvári Bence.

 MTI

Nacsa Lőrinc: Elvárjuk 
a baloldaltól, hogy 
megszavazza a 
gyermekvédelmi 
törvénycsomagot
A kereszténydemokrata po-
litikus videónyilatkozatában 
emlékeztetett: a most benyúj-
tott újabb gyermekvédelmi 
törvénycsomag alapján tovább 
szigorodnak a pedofilokat 
sújtó büntetések: esetükben 
nincs elévülés, nincs feltéte-
les szabadlábra helyezés és 
nincs többé erkölcsi bizonyít-
vány sem – ismertette Nacsa 
Lőrinc.

Hangsúlyozta: a javaslat re-
agál a jelzőrendszer hibáira is, 
akár két év börtönt is kaphat 

az a szakember, aki elhall-
gatja, ha egy gyerek veszé-
lyeztetett. Azt mondta, a mó-
dosítással érintett 22 törvény 
mindegyike a gyermekek vé-
delmét szolgálja, és eszközt ad 
a szülők kezébe.

„Nincs olyan pontja, amivel 
normális ember ne érthetne 
egyet” – fogalmazott Nacsa 
Lőrinc. Hozzátette:, most újra 
ki fog derülni az igazság: a 
baloldal korábban nem sza-
vazta meg a gyermekvédelmi 
csomagokat, helyette mondva-

csinált okokkal keltették 
a hangulatot, „Gyur-
csánytól Szabó Tímeáig 
csak hergeltek”.

„Most itt az idő, hogy 
ne csak szavakban 
mondjanak nagyokat 
a gyermekvédelemről, 
hanem tegyenek is va-
lamit. Elvárjuk tőlük, 
hogy megszavazzák a 
törvénycsomagot” – fo-
galmazott a frakciószó-
vivő.

Június 9-én a gyermekeink 
és unokáink jövőjéről 
döntünk
Június 9-én nem pusztán egy választás követke-
zik, hanem a gyermekeink és unokáink jövőjéről 
fogunk dönteni – mondta Hollik István KDNP-s 
országgyűlési képviselő a Fidesz közösségi olda-
lán megosztott videójában.

Hollik István azt mondta, hogy a vi-
lág veszélyesebb hellyé vált, mint ko-
rábban. A szomszédunkban háború 
dúl, Európában energiaválság van, az 
európai gazdaság romokban.

Ennek az okozói a brüsszeli bü-
rokraták. Ők tehetnek erről, ők a fe-
lelősek, az ő döntéseik miatt akarnak 
belerángatni minket egy háborúba. 
Június 9-én viszont kaptunk egy 
esélyt arra, hogy megüzenjük nekik, 
hogy ebből elég volt, nem kérünk be-

lőlük, nekik menniük kell – fo-
galmazott kereszténydemok-
rata politikus.

Ezért „a Fidesz–KDNP az 
eddigi legerősebb kampányá-
val készül több mint ötvenezer 
aktivistával, több mint 1200 
standdal, hogy minden ma-
gyar embernek lehetősége le-
gyen arra, hogy csatlakozzon a 
békepárti állásponthoz, hiszen 
Magyarországnak és Európá-
nak béke kell” – hangoztatta.

Hollik István szerint a fel-
adat egyszerű, a békét kell 

választani, nemet kell mondani a há-
borúpárti baloldalra, a háborúpárti 
brüsszeli bürokráciára, el kell őket 
zavarni annak érdekében, hogy végre 
Magyarországon és szomszédságá-
ban béke lehessen.

„A béke, Magyarország fejlődé-
se, gyermekeink és unokáink jö-
vője megér június 9-én egy X-et a  
Fidesz–KDNP-re” – fogalmazott 
Hollik István.
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Simicskó István: Ez a választás létfontosságú
A június 9-ei létfontos-
ságú választáson békéről 
és háborúról is döntenie 
kell a választóknak – kö-
zölte Simicskó István, a 
KDNP parlamenti frak- 
cióvezetője a Fidesz  
Facebook-oldalán meg-
osztott videóban, amely-
ben Székesfehérvárról 
jelentkezett be.

A politikus felidéz-
te, hogy a háborúpárti 
baloldal akciókat indít 

Brüsszelben és máshol 
is, velük szemben a ma-
gyar kormány és jelöltjei 
is a béke pártján állnak, 
hiszen az építkezés le-
hetőségét, a fejlődés le-
hetőségét, a boldogulás 
lehetőségét a béke adja 
meg. 

A béke pártján állnak 
a Fidesz–KDNP székes-
fehérvári és országos 
képviselői, akik számos 
helyen standolnak, fel-

keresik az embereket, 
számos aktivista segíti a 
munkájukat. A felvételen 
Simicskó István mellett 
látható Cser-Palkovics 
András polgármester és 
csapata, akik – amint a 
kereszténydemokrata po-
litikus hangsúlyozta – 14 
önkormányzati képvi-
selővel és támogatóival 
tovább fejlesztenék a vá-
rost.

  HAZÁNK

Navracsics Tibor: Kalocsa 
térsége kiváló adottságokkal  
bír a fejlődéshez
Kalocsa olyan növekedési pólus köz-
ponti helyén fekszik, amely kiváló 
adottságokat, előfeltételeket jelent egy 
város, egy közösség számára, hogy 
emelkedő pályára álljon – fogalmazott 
a közigazgatási és területfejlesztési 
miniszter, a KDNP politikusa április 
közepén a Bács-Kiskun vármegyei te-
lepülésre látogatva.

Navracsics Tibor a helyi városi 
színházban megtartott területfejlesztési 
fórumon azt mondta, Kalocsa térsége 
óriási lehetőség előtt áll, hiszen a paksi 
beruházás, valamint az új Duna-híd és 
az ezzel összefüggő infrastrukturális 
fejlesztések a közeljövőben már nagyon 
komoly pozíciójavulást eredményez-
hetnek a város számára.

A miniszter szerint az elmúlt 10-15 
év gazdaságpolitikai és közlekedésfej-
lesztési döntéseinek köszönhetően ma 
már a statisztikai adatok azt mutatják, 
hogy nem is annyira észak-nyugat és 
észak-kelet között van fejlettségbeli 
különbség Magyarországon, hanem 
inkább észak-nyugat és dél-nyugat, va-
lamint észak-kelet és dél-kelet között.

„A Duna másik oldalán látható 
az elmúlt 34 év legszomorúbb fej-
lesztéspolitikai története” – mondta, 
megjegyezve, hogy a Dél-Dunántúl 
Pécs központtal valamikor a magyar 
nemzetgazdaság motorja volt, később 
azonban folyamatosan romló adatokat 
produkált. A politikus szerint a demo-
gráfiai, a belső vándorlási és a képzett-
ségi adatok alapján az elmúlt évtizedek-
ben Pécs egyre kevésbé tudta betölteni 
azt a központi szerepet, amelyet 1990 
előtt a magyar kultúrában, a nemzet-
gazdaságban és a magyar társadalom-
ban játszott. Az is látható volt, hogy 
mint gazdasági központ és mint térség-

szervező erő „Szeged is nagyon sokáig 
gyengélkedett” – fogalmazott, ugyan-
akkor méltatta Kecskemét fejlődését, és 
megjegyezte, óriási jelentősége van, ha 
egy város nem csupán a földrajzi fek-
vésének, hanem a jó városvezetésnek 
köszönhetően is élni tud a fejlesztések 
adta lehetőségekkel, és valódi fejlődési 
pályára áll.

A miniszter elmondta: éppen ezért 
„a Közigazgatási és Területfejleszté-
si Minisztérium megalakulásakor az 
első nagytérségi fejlesztési program a 
Dél-Dunántúlra vonatkozott, amelynek 
része a pécsi ipari park, a Pécs–Pogány 
repülőtér fejlesztése, az M6-os leveze-
tése a horvát határig, vagy éppen az új 
befektetők Pécs környékére vonzása.”

Hozzátette, hogy a másik komplex 
nagytérségi program a Dél-Alföld fej-
lesztésének terve. Már itt is megjelen-
tek az első elemek, hiszen Szeged a vi-
lág élvonalába tartozó lézerközponttal 
gazdagodott, most pedig a legnagyobb 
és piacvezető elektromos autógyár, a 
kínai BYD beruházásán dolgoznak – 
mondta.

Navracsics Tibor szerint mindez azt 
jelenti, hogy Kalocsa ideális földraj-
zi helyzetben van, hiszen „viszonylag 
közel fekszik Pécshez és Szegedhez, 
nagyon közel Pakshoz és elég közel 
Kecskeméthez”. A település élve a le-
hetőségekkel csatlakozni tud azokhoz 
a városokhoz, amelyek kirajzolják a 
növekedési térség kontúrjait, illetve fő 
erővonalait, és ezáltal maga Kalocsa is 
a magyar történelemben betöltött szere-
péhez és hagyományaihoz méltóan, va-
lamint földrajzi fekvéséből adódóan a 
magyar nemzetgazdaság és társadalom 
egyik jelentős szereplője lehet – mondta 
a miniszter.

Soltész Miklós: Építeni, 
fejleszteni, közösséget 
támogatni csak békében lehet
Nem mindegy, hogy békétlenséget szító 
vagy a béke pártján álló vezetőket válasz-
tanak az emberek – hangoztatta a Minisz-
terelnökség egyházi és nemzetiségi kap-
csolatokért felelős államtitkára, a KDNP 
alelnöke április végén Mohácson.

Soltész Miklós a nemrégiben 
kormányzati segítséggel fel-
újított szerb ortodox templom 
átadóünnepségén úgy fogal-
mazott: június 9-e „óriási nagy 
választópont lesz életünkben”, 
mert akkor „döntünk a békes-
ségről”, és  „nem mindegy, 
hogy azokat támogatjuk-e, akik 
békétlenséget szítanak, akik 
a háború oldalán vannak, (...) 
avagy azokat, akik bizonyítot-
tak, (...) tettek az országért, a 
nemzetért, a nemzeti közössé-
geinkért”.

Az államtitkár úgy véleke-
dett: „amennyiben Magyaror-
szágon békesség van a nemze-
tiségek között, akkor a magyar 
nemzet békességben tud élni a 
többi nemzettel, sőt a közöttük 
lévő kapcsolatok is erősödnek.”

Példa- és mintaértékűnek ne-
vezte Magyarország és Szerbia 
kapcsolatát, amely meglátása 
szerint a hit és a keresztény-
ség segítségével alakult pozitív 
irányban az elmúlt bő évtized-
ben.

A magyarországi szerbek év-
századokon keresztül őrizték 
nyelvüket, kultúrájukat, ke-
resztény hitüket, s békességben 
élnek a többi nemzetiséggel is 

Magyarországon, a kormány-
zat ennek megfelelően igyek-
szik folyamatosan támogatni 
törekvéseiket – mondta.

A mohácsi szerb ortodox 
templomról Soltész Miklós tu-
datta: a rossz állapotú épületet 
teljesen felújították az elmúlt 
években a kabinet több mint 115 
millió forintos segítségének kö-
szönhetően. Kitért rá: „szintén 
a kormány támogatásával kü-
lönböző felekezetekhez tartozó 
egyházi iskolák, óvodák újultak 
meg és épültek, parókiák, kö-
zösségi házak lettek korszerűb-
bek, a nemzetiségek segítése 
pedig a jövőben is folytatódik. 
Hét-hét programot, illetve fej-
lesztést valósíthat meg a helyi 
szerb és a horvát, nyolcat pedig 
a német közösség” – közölte.

A szerb ortodox templom 
felújításának legújabb üteme 
a kormány 80 millió forintos 
egyedi támogatásának köszön-
hetően valósulhatott meg. A 
tetőzet korábbi cseréje után így 
e beruházások során megállí-
tották a falak vizesedését, meg-
újították a falazatot, kicserélték 
az épületet körülvevő térburko-
latot és restaurálták a templom 
bútorzatát.
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Latorcai Csaba: A kereszténydemokrácia az egyetlen politikai 
irányzat, ami jövőt tud nyújtani
A kereszténydemokrácia az egyet-
len politikai irányzat, ami jövőt 
tud nyújtani a jelenleg válságokkal 
küzdő Európa számára – hangsú-
lyozta Latorcai Csaba, a Keresz-
ténydemokrata Néppárt (KDNP) 
ügyvezető alelnöke, a Közigazgatási 
és Területfejlesztési Minisztérium 
parlamenti államtitkára a közelmúlt-
ban Mosonmagyaróvárott.

Latorcai Csaba a Kovács K.  
Zoltán kereszténydemokrata poli-
tikus születésének 100. évfordulója 
alkalmából rendezett megemlékezé-
sen kiemelte, hogy a kereszténység 
és a kereszténydemokrácia már bi-
zonyította, az egyetlen olyan eszme, 
ami ellen tudott állni a totalitárius 
törekvéseknek. Elmondta, hogy Eu-
rópa nyugati felében ismét totalita-
rizmusra utaló törekvések kezdenek 
uralkodóvá válni, „mintha Európa 
nyugati fele kezdene az elkommu-
nistásodás útjára lépni, ugyanazok a 
gondolatok, ugyanazok a cselekvé-
sek, legfeljebb a díszlet más”.

Napjainkban más eszközökkel 
hallgattatják el azokat, akiknek a vé-
leménye kellemetlen – tette hozzá. 
Hangsúlyozta, hogy „Európa egé-
sze a háború felé sodródik, a béke 
szava Európa nyugati felében csak 
elvétve hallatszik. A békét nekünk, 
közép-európai kereszténydemokra-
táknak kell fenntartanunk” – mond-
ta, kiemelve, hogy Európának csak 
akkor van jövője, ha visszatér azok-
hoz az eredeti kereszténydemokrata 
gyökerekhez, amelyeket az Európai 
Unió alapító atyái is megfogalmaz-
tak, amelyek szerint Európa nem 
egyesült államok, hanem szuverén 
nemzetek egyenrangú szövetsége.

Latorcai Csaba emlékeztetett: Ko-
vács K. Zoltán 1990-ben azt tűzte 
zászlajára, hogy Magyarország tér-
jen vissza azon kereszténydemok-
rata gyökerekhez, melyeket a II. 
világháborút követően Barankovics 
István és az általa vezetett Demok-
rata Néppárt képviselt. Hozzátette: 
jelenleg is az a feladat, hogy térjünk 

vissza az eredeti kereszténydemok-
rata gyökerekhez.

Latorcai Csaba beszélt arról is, 
hogy Mosonmagyaróvár Magyar-
országon a kereszténydemokrácia 
„szülőhelye”, mert a 19. és a 20. 
században a város három kiemel-
kedő kereszténydemokratát adott 
a hazának, Giesswein Sándort, 
Közi Hováth Józsefet és Kovács 
K. Zoltánt. „Három hős három 
időszakban, de összefogja őket a 
kereszténydemokrata gondolat” – 
mondta a kereszténydemokraták 
ügyvezető alelnöke, hozzátéve, 
hogy talán nem is lehet igazán 
tudni, hány ilyen hős volt, akik te-
vékenyen közreműködtek abban, 
hogy Magyarország nem vált a 19. 
és a 20. század vesztesévé.

Az 1924-ben született Kovács 
K. Zoltán munkásságáról Lator-
cai Csaba azt mondta, hogy a II. 
világháborút követően a Demok-
rata Néppárt országgyűlési kép-
viselőjeként dolgozott, és „nem a 

megalkuvók oldalára állt, hanem 
kiállt az elveiért, az eszméiért, kiállt 
a kereszténydemokráciáért”. Hang-
súlyozta, hogy követendő mintát 
adott, mert emigrációba kénysze-
rülése után sem adta fel magyar 
identitását és küzdelmét a független, 
demokratikus, szuverén Magyar-
ország érdekében. Ezért dolgozott 
a Szabad Európa Rádiónál és ezért 
vált a magyar emigráció emblema-
tikus figurájává – mondta. Haza-
térése után Kovács K. Zoltán úgy 
fogalmazott, az ő küldetése nem a 
parlamenti munka, hanem az aktív 
politikai-közéleti munka és a KDNP 
szervezése – fogalmazott Latorcai 
Csaba, hozzátéve, hogy ha szükség 
volt rá, a kereszténydemokráciáról 
szóló könyvekkel járta az országot 
településről településre. „Ebben is 
példa Kovács K. Zoltán, aki a maga 
szerénységével vált példává és ter-
jesztette a kereszténydemokráciát” 
– mondta Latorcai Csaba.

  HAZÁNK – MTI

Semjén Zsolt: Szükséges és fontos az erdélyi magyarok 
képviselete az EP-ben

Ahhoz, hogy a magyar kisebbségi 
szempontokat érvényesíteni lehes-
sen az Európai Parlamentben (EP), 
szükséges, hogy Erdélyből is legye-
nek magyarok az uniós testületben 
– mondta a KDNP elnöke a Romá-
niai Magyar Nyugdíjas Szervezetek 
IV. Fóruma keretében megtartott 
rendezvényen április 19-én a Bihar 
megyei Borsban.

Semjén Zsolt arról beszélt, hogy 
fontos választások előtt áll egész 
Európa, Magyarország és Románia 
is, a várható magas román részvétel 
miatt pedig minden magyar szava-
zat számít. „Ha az erdélyi magyar-
ságnak nem sikerül képviselethez 

jutni az EP-ben, akkor ilyen haté-
konysággal senki nem fogja az ér-
dekeinket és az értékeinket védeni” 
– fogalmazott Magyarország mi-
niszterelnök-helyettese.

Semjén Zsolt kifejtette: bármi tör-
ténik, az erdélyi magyar érdekeket 
a Fidesz és a Kereszténydemokrata 
Néppárt mindig képviselni fogja 
az EP-ben, de ha nem lennének ott 
a testületben a Romániai Magyar 
Demokrata Szövetség (RMDSZ) 
képviselői, akkor Erdély ügyében 
a magyarellenes Románok Egyesü-
léséért Szövetség (AUR) képviselő-
ivel szemben csak Magyarországról 
tudnának felszólalni.

„ E g é s z e n 
más a dolog, 
ha egy ilyen 
magyarellenes 
román képvi-
selővel szem-
ben egy erdélyi 
magyar áll fel, 
ezért a kisebb-
ségi szempon-
tok hatékony 
ér vényesíté -
se érdekében 
szükséges és 
fontos, hogy 
Erdélyből is le-

gyenek magyarok az Európai Parla-
mentben” – fogalmazott.

Orbán Viktornak szüksége van 
legalább két RMDSZ-es képvi-
selőre ahhoz, hogy az egyetemes 
magyarság érdekeit erősebben ér-
vényesíteni tudjuk – rögzítette a 
kormányfő-helyettes.

Semjén Zsolt értékelése szerint 
a brüsszeli bürokrácia eddig „igen 
gyenge teljesítményt nyújtott”, nem 
tudták megfelelően kezelni a ko-
ronavírus-járványt, a migrációt, a 
„genderőrületet” és az orosz-ukrán 
háborút sem. „A magyar üzenet 
ezekben az ügyekben továbbra is 

változatlan, nem akarunk migráci-
ót, nem akarunk genderőrületet és 
nem akarunk háborút” – egyértel-
műsítette.

Semjén Zsolt megjegyezte: a ma-
gyarok a keresztény civilizáció vé-
delmét akarják, ebből következnek 
az emberi jogok, a szabad akarat, a 
lelkiismereti szabadság, a nők tisz-
telete. A magyarok az életformá-
jukat, a nemzeti identitásukat és a 
családjukat akarják megvédeni.

Az önkormányzati választások-
ra kitérve a miniszterelnök-helyet-
tes azt mondta: nem mindegy, ki a 
polgármester, a megyei elnök, kik a 
képviselők. Ez a voksolás a későbbi 
parlamenti választásokat annyiban 
is meghatározza, hogyan tudnak a 
helyhatóság vezetői helyben moz-
gósítani – tette hozzá. Beszédében 
felelőtlenségnek, politikai hibá-
nak és „erkölcsi bűnnek” nevezte 
Semjén Zsolt, ha az RMDSZ-szel 
szembeni jelöltindítás miatt román 
polgármestert választanak meg.

A magyar kormány mindenben 
támogatja az erdélyi magyarságot 
és az RMDSZ-t, „mi mindig szá-
míthattunk önökre és önök is min-
dig számíthatnak ránk” – zárta be-
szédét a miniszterelnök-helyettes.
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Vejkey Imre: A kereszténydemokratáknak fontos a környezet védelme
A kereszténydemokraták fontosnak tartják a környezet, a teremtett világ védelmét, ezért csatla-
kozott a párt és ifjúsági szövetsége a TeSzedd! szemétszedési mozgalomhoz – hangsúlyozta 
Vejkey Imre, a KDNP országgyűlési képviselője április 26-án Keszthelyen.
A kormánypárti politikus a város 
polgármesterével (egyben pol-
gármesterjelöltjével), valamint 
a Fidesz–KDNP önkormányzati 
képviselőjelöltjeivel vett részt a 
keszthelyi kutyás strand környe-
zetében a hulladékgyűjtési akci-
óban.

Úgy fogalmazott: a szemétnek 
a tárolóban a helye, nem az utcán 
és nem az erdőben. Ennek az ak-
ciónak pedig nemcsak az a jelen-
tősége, hogy visszaadják az erdőt 
eredeti rendeltetésének, hanem a 
példamutatás is, hogy tisztaságot, 
rendet kell tartani, s nemcsak a por-

tákon, a saját házunk előtt, hanem 
az olyan közös területeken is, mint 
amilyenek az erdők.

Manninger Jenő (Fidesz–
KDNP), Keszthely polgármeste-
re és egyben polgármesterjelöltje 
úgy fogalmazott: az önkormányzat 
szervezésében a héten másodszor 

gyűjtöttek a város külterületein 
szemetet. „Szerencsére Keszthe-
lyen nem jellemző az illegális hul-
ladéklerakás, de a kevésbé forgal-
mas külterületi utaknál azért találni 
elszórt hulladékot, ahogy ez a ku-
tyás strandhoz vezető út mellett is 
tapasztalható volt” – fűzte hozzá.

Korbeák György: 2014 óta a Hajdú-
Bihar Vármegyei Önkormányzat 
kiemelkedő eredményeket ért el
A Hajdú-Bihar Vármegyei Önkormányzat politikailag és 
a területfejlesztés területén is kiemelkedő eredményeket 
ért el – emelte ki Korbeák György, a KDNP vármegyei 
elnöke a Fidesz–KDNP megyei közgyűlési lépviselő-jelölt-
jeiről tartott sajtótájékoztatón.
A KDNP-s politikus emlé-
keztetett, a Fidesz–KDNP 
2006 óta vezeti a várme-
gyét. A pártszövetség idei 
vármegyei lajstromáról 
úgy fogalmazott: a listán 
szereplő 41 fő mind azért 
dolgozik, hogy tovább, 
s minél jobban fejlődjön 
Hajdú-Bihar vármegye.

Korbeák György hoz-
zátette, az elmúlt napok-
ban több ezer aláírást 
gyűjtöttek a szervezet 
aktivistái, de a következő 
időszakban is folytatják, 
hogy lehetőleg minél több 
választópolgárhoz sze-
mélyesen is eljussanak, s 

bemutathassák az eddigi 
eredményeket, jövőbeni 
célkitűzéseket. 

Kósa Lajos, a Fidesz 
Hajdú-Bihar vármegyei 
elnöke elmondta, a listát 
a jelenlegi közgyűlési el-
nök, Pajna Zoltán vezeti, 
őt követi egyik alelnöke, 
Bulcsu László, majd Kiss 
Attilával, Hajdúböször-
mény polgármesterével, 
Czeglédi Gyulával, Haj-
dúszoboszló polgármeste-
rével és Ménes Andreával, 
Vámospércs polgármeste-
rével folytatódik a sor.

„Pajna Zoltán egyúttal 
a Fidesz–KDNP jelöltje 

a vármegyei önkormány-
zat elnöki tisztségére” – 
emelte ki a honatya. Meg-
jegyezte, jelenleg 16 főt 
delegál a pártszövetség a 
közgyűlésbe, bíznak ben-
ne, hogy legalább ugyan-
ennyi fővel folytathatják 
a munkát június 9-e után.

Pajna Zoltán, a Haj-
dú-Bihar Vármegyei Ön-
kormányzat elnöke ismer-
tette: a listán szereplő 41 
jelöltjük között 27 polgár-
mestert találunk, s továb-
bi három aspiráns indul 
rajtuk kívül polgármester-
jelöltként a helyhatósági 
választáson.

A keresztényellenes 
ideológia már a XII. 
kerületben is megjelent
A Kereszténydemokrata 
Néppárt szerint a keresz-
tényellenes ideológia már 
a főváros XII. kerületében 
is megjelent, a Szolidaritás 
Mozgalom polgármester-
jelöltje ugyanis program-
jának középpontjába az 
egyházi szervezetek tá-
mogatásának eltörlését ál-
lította.

Nacsa Lőrinc, a KDNP 
parlamenti frakcióveze-
tő-helyettese közleményé-
ben kifejtette: „a Hegyvi-
déken is meghatározó az 
egyházak közösségépítő, 
oktatási, nevelési, szociális 
és hitéleti tevékenysége, 
éppen ezért a Hegyvidéki 
Önkormányzat évente 50 
millió forinttal segíti a val-
lásos emberek munkáját”.

Rámutatott: az egyko-
ri MSZP-s Vincze Géza 
a Szolidaritás Mozgalom 

polgármesterjelöltjeként 
indul Hegyvidéken, s 
„szocialista, kommunista 
programjának” közép-
pontjába az egyházi szer-
veztek támogatásának 
visszaszorítását, eltörlését 
állította.

A KDNP-s politikus 
szerint Vincze Géza kö-
zösségektől, iskoláktól, 
rengeteg embertől venné 
el ezt a támogatást. A bal-
oldalon csak egyet tudnak: 
szétzúzni és megszün-
tetni a megtartó erővel 
bíró vallási közösségeket 
– fogalmazott, hozzátéve: 
a KDNP – összefogva a 
Fidesszel – ezt nem fogja 
hagyni. „Megvédjük kö-
zösségeinket, zsidó-ke-
resztény kultúránkat! 
Megvédjük magyarságun-
kat” – jelentette ki Nacsa 
Lőrinc.

Navracsics Tibor: Győr-Moson-Sopron vármegye 
jól teljesít a nemzetgazdaságon belül is
Győr-Moson-Sopron – Budapest 
mellett Komárom-Esztergom vár-
megyével együtt – a nemzeti össz-
termék előállításában átlagon felül 
teljesít – mondta a területfejlesztési 
miniszter, a KDNP politikusa ápri-
lis 23-án Győrben.

Navracsics Tibor a Győr-Mo-
son-Sopron Vármegyei Kormány-
hivatalban tartott szakmai egyez-
tetést követő sajtótájékoztatón 
kiemelte, hogy ezzel a jó teljesít-
ménnyel együtt egy magasabb át-

lagbérszint is megjelenik, ami spe-
ciális helyzetet hozott létre a többi 
vármegyéhez képest.

Hozzátette, hogy Győr-Mo-
son-Sopron vármegyében magasak 
az átlagbérek, ennek következté-
ben a közigazgatásnak külön erő-
feszítéseket kell tennie ahhoz, hogy 
megtartsa a vonzerejét.  „A köz-
igazgatásban dolgozók átlagbére a 
vármegyei átlagbér alatt van, és ez 
a mindennapi működésben is okoz 
problémákat” – mondta, jelezve, 

hogy egyrészt ez a betöltetlen stá-
tuszokban jelentkezik, másrészt a 
fluktuációban, emellett érződik az 
ausztriai munkaerőpiac elszívó ha-
tása is.

A szakmai egyeztetésen arról 
is beszéltek, milyen lépéseket 
lehetne tenni a jövőben annak 
érdekében, hogy a vármegyében 
is stabilabbá tegyék a foglalkoz-
tatottak, azon belül is a közigaz-
gatásban dolgozók helyzetét, 
továbbá hogy megőrizzék a nyu-

gat-dunántúli régió európai ver-
senyképességét.
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Az IKSZ támogatja, 
hogy 18 év alattiak 
ne vásárolhassanak 
energiaitalokat
Az Ifjúsági Kereszténydemokrata Szö-
vetség (IKSZ) támogatja az energiaita-
lok 18 éven aluliaknak történő eladását 
tiltó törvényjavaslatot, amelyet Nacsa 
Lőrinc és Hollik István KDNP-s politiku-
sok nyújtottak be az Országgyűlés elé.

Halmay Gábor, az IKSZ 
ügyvezető alelnöke már-
cius végi veszprémi sajtó-
tájékoztatóján közölte: a 
gyermekek egészségének 
megőrzéséről szóló tör-
vényjavaslat a gyakorlat-
ban azt jelenti, hogy a 18 év 
alatti fiatalok számára meg-
tiltanák az energiaitalok 
értékesítését az alkohol- és 
dohánytermékekhez, illet-
ve a szexuális termékekhez 
hasonlóan.

Az IKSZ aggályosnak 
tartja, hogy a közép- és 
általános iskolás fiatalok 
a divatos, koffeintartalmú 
energiaitalokat napi rend-
szerességgel és korlátlan 
mennyiségben fogyaszt-
hatják – mondta Halmay 
Gábor, aki hiánypótlónak 
nevezte a törvényjavaslatot.

Rámutatott: országos 
adatok alapján „az energia-
italok miatti rosszullétekkel 
érintettek 74 százaléka 18 

év alatti fiatal, főként a 15-
16 évesek. Ezt a tendenciát 
meg kell változtatni” – tette 
hozzá.

Súlyosbító tényezőnek 
nevezte, hogy az energia-
italokat a fiatalok gyakran 
alkohollal együtt fogyaszt-
ják, és ezeknek más-más 
élettani hatásuk van, külö-
nösen egy fejlődő szerve-
zetre. Emellett ha a szer-
vezet hozzászokik a napi 
e ne rg i a i t a l - b ev i t e l he z , 
koncentrációs és figyelem-
zavart okozhat, továbbá az 
energiaitalok fogyasztása 
növeli a pulzusszámot és 
a vérnyomást is – sorolta a 
kockázatokat.

Halmay Gábor szerint – 
elfogadása esetén – a tör-
vényjavaslattal hasonló 
eredményt lehet majd elér-
ni, mint amikor a nemdo-
hányzók védelméről szóló 
törvényt fogadta el az Or-
szággyűlés.

A KDNP és ifjúsági 
társszervezete is 
csatlakozott a TeSzedd! 
szemétgyűjtő akcióhoz
A Kereszténydemokrata Néppárt és az Ifjúsági 
Kereszténydemokrata Szövetség is csatlakozott a 
tiszta Magyarországért létrejött TeSzedd! önkén-
tes országos szemétszedési akcióhoz – jelentette 
be a KDNP alelnöke, országgyűlési képviselője 
április végén Pakson.

Juhász Hajnalka a cseresznyés-
pusztai erdei iskolánál rendezett saj-
tótájékoztatón emlékeztetett arra, 
hogy idén már tizenkettedik alka-
lommal rendezik meg a TeSzedd! 
országos szemétszedési programot. 
Hangsúlyozta: évről élvre nő az ér-
deklődés az emberekben a környe-
zettudatos gondolkodás iránt, s egy-
re többen vesznek részt az önkéntes 
akcióban is. Ez az első év, amikor 
több mint százezren regisztráltak – 
fűzte hozzá.

Juhász Hajnalka közölte: a kor-
mány kidolgozott egy klíma- és 
természetvédelmi akciótervet, 
amelyben hangsúlyosan szerepel 
az illegális lerakók keletkezésének 
meggátlása. Rámutatott azonban, 
hogy a kormányzati erőfeszítések 
a közösségek és az egyes emberek 
segítségével vezetnek eredményre.

Pakson a cseresznyéspusztai er-
dőben az akció keretében több tucat 
zsáknyi szemetet gyűjtöttek össze a 
helyi kormánypárti önkormányzati 
képviselők, valamint a KDNP ifjú-
sági társszervezetének tagjai.

A helyszínre családjával érkező 
Orbán Attila, a KDNP Tolna vár-
megyei szervezetének elnöke kö-

zölte: a fellelt tárgyakból arra lehet 
következtetni, hogy a szemetet több 
évtizeddel ezelőtt vitték az erdőbe, s 
reményét fejezte ki, hogy a mai kor 
embere környezettudatosabban él, s 
nem keletkezik már annyi illegális 
lerakó, mint korábban.

Koncz Zsófia, az Energiaügyi 
Minisztérium parlamenti állam-
titkára tájékoztatása szerint re-
kordszámú, több mint százezer 
jelentkező regisztrált Magyaror-
szág legnagyobb önkéntes hulla-
dékgyűjtési akciójára. Az állam-
titkár akkor tudatta azt is, hogy a 
TeSzedd! mellett a Tisztítsuk meg 
az országot! projekt keretében több 
pályázatot indítottak, s elindult 
a HulladékRadar alkalmazás is, 
melyet több mint 31 ezer ember le-
töltött. Ennek keretében több mint 
félmillió tonna illegális hulladéktól 
szabadították meg az országot.

Az IKSZ természetesen nem csak 
évente egyszer figyel oda a környe-
zettudatosságra és a teremtett vi-
lág védelmére. Így például március 
utolsó vasárnapján az IKSZ ered-
ményes szemétszedő akciót szerve-
zett Budapest II. kerületében.

  HAZÁNK – MTI
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Bóka János: Nekem nem kell Brüsszelbe utazni 
szeretetért és támogatásért 
Bóka János európai uniós ügyekért felelős miniszter volt március 12-én az immáron  
26. Kereszténydemokrata Est vendége. A rendezvény házigazdája Harrach Péter, a háziasszony 
M. Dobos Marianne szerkesztő-műsorvezető volt. 

Bóka János elmondta, hogy az 
Európai Unióval kapcsolatos jogi 
csatározásokban 2018 óta vett 
részt államtitkárként – ekkor kez-
dődött Magyarországgal szemben 
a hetes cikkes eljárás. Az európai 
ügyekért felelős miniszter le-
szögezte, hogy „bár mi jogálla-
misági feltételekről tárgyalunk, 
meg alapjogi chartának való 
megfelelésről tárgyalunk, meg 
igazságszolgáltatási szervezetről 
tárgyalunk, de ez valójában egy 
politikai nyomásgyakorlási esz-
köz. Tehát ezekhez a forrásokhoz 
mi nem azért nem jutunk hozzá, 
mert az igazságszolgáltatási szer-
vezet ilyen vagy olyan módon van 
szabályozva, hanem azért nem ju-
tunk hozzá, mert néhány alapvető 
politikai kérdésben más álláspon-

tot képviselünk, mint az európai 
fősodor”. Ezt a fajta bürokratikus 
csatározást, mely „érzelmileg, fi-
zikailag is nagyon sokat kivesz az 
emberből”, a miniszter a galamb-
bal való sakkozáshoz hasonlítot-
ta. Hozzátette: megerősítést a po-
litikai közösségétől és a barátaitól 
kap, szeretetet és a támogatást pe-
dig a családjától, „tehát ezért ne-
kem nem kell Brüsszelbe utazni”.

Bóka János brüsszeli szellemi 
betegségnek, „vírusnak” nevezte 
az Európai Parlamentnek azt a 
legújabb akcióját, hogy beperli 
a Bizottságot az Európai Unió 
Bíróságánál, amiért az felsza-
badította a Magyarországnak 
jogosan járó uniós források egy 
részét. Szerinte egy ilyen pernek 
jogilag nincs sok esélye, de arra 

mindenképpen jó, hogy 
újabb másfél-két évre le-
kösse, megdolgoztassa a 
magyar uniós apparátust. 
A miniszter azt is el-
mondta, hogy nagyon vár-
ja az európai parlamenti 
választásokat és Magyar-
ország uniós elnökségét 
is. Az európai parlamenti 
választásokat azért, mert 
az Unió az elmúlt öt évben 
minden történelmi kihí-
vásra rossz választ adott, 
és most végre „az európai 
polgárok elmondhatják 
erről a véleményüket, és 
adhatnak egy új esélyt az 
európai intézményrend-
szernek, hogy más összeté-
telben, más megfontolások 
alapján, más demokratikus 
felhatalmazással” közelít-
sék meg ezeket a kérdése-
ket. Hazánk uniós elnöksé-
gét pedig azért várja Bóka 
János, mert „lehetőségünk 
lesz megmutatni, hogy 
szerintünk hogyan kellene 
az európai intézmények-
nek működniük, milyen 
kérdésekkel kellene fog-
lalkozni és hogyan kelle-
ne ezekkel a kérdésekkel 
foglalkozni”. Ugyanakkor 
a miniszter a brüsszeli 
intézményrendszer isme-
retében óva intett a túl-

zott elvárásoktól. Hozzátette: a 
Fidesz–KDNP-pártszövetség „az 
európai jobboldali alternatívának 
egy megkerülhetetlen szereplő-
je”, ezért „rengeteg opciónk van” 
az európai színtéren a különböző 
pártcsaládok, politikai formációk 
tekintetében a saját érdekeink és 
értékeink érvényesítésére, ha be-
következik a remélt jobbratolódás 
a júniusi választásokon.

Az Európai Néppárt csúcsje-
löltjével, Ursula von der Leyen 
jelenlegi bizottsági elnök asz-
szonnyal kapcsolatban elmond-
ta, hogy az ő néppárti jelölése 
„többszörös paradoxon”. „Egy-
részt az Európai Néppárt úgy 
jelölt csúcsjelöltet, hogy maga a 
csúcsjelölt egyébként semmilyen 

választáson nem fog elindulni”. 
Hozzátette: a Brüsszelben sokat 
szidalmazott magyar demokrá-
ciában ez nem lenne lehetséges. 
Másrészt még az Európai Nép-
párt saját választási kiáltványa 
is elismeri, hogy az alapvető 
európai politikákban (zöld át-
menet, európai mezőgazdaság, 
orosz-ukrán háború, migráció) 
nagyon komoly irányváltásra 
van szükség, mert az elmúlt öt 
év kudarcos volt. „Ebből az Eu-
rópai Néppárt azt a következte-
tést vonja le, hogy akkor ugyan-
annak az embernek kell vezetni 
a bizottságot az elkövetkező öt 
évben is. Ez legalábbis érdekes” 
– fogalmazott a magyar Euró-
pa-ügyi miniszter. 

A közelgő európai parlamen-
ti választásokról még azt is el-
mondta Bóka János, hogy „Eu-
rópában minden tagállamban 
vannak olyan politikai erők, 
akikkel hasonlóan gondolkodunk 
a kontinens előtt álló kihívások-
ról”, a júniusi választások pedig 
esélyt adnak arra, hogy ezek a 
politikai erők megerősödjenek. 
Megjegyezte, hogy az európai 
szintű változások „sohasem olyan 
gyorsak, sohasem olyan átütő 
erejűek, mint azt szeretnénk, de 
ezek a változások ettől függetle-
nül zajlanak”. Idén talán már el 
lehet érni azt az átbillenési pon-
tot, ahonnét már nincs visszatérés 
a korábbi politikákhoz a legfon-
tosabb európai ügyek, például 
a migráció terén – jelentette ki 
az uniós miniszter. Ez utóbbival 
kapcsolatban még azt is elmond-
ta, hogy az Európai Unió a ma-
gyar határvédelmi költségek kb. 
másfél százalékát térítette meg 
eddig (azt is kvázi véletlenül), mi-
közben a helyzet már Brüsszelben 
is olyan súlyos, hogy a befogadó-
központok túlterheltsége miatt az 
utcán fagynak meg bevándorlók, 
köztük gyerekek. „Nem találok 
olyan komoly embert Európában, 
aki azt mondja, hogy a migráció-
val kapcsolatos problémákat lehet 
kezelni úgy, hogyha Európa külső 
határai átjárhatóak. Az a kérdés, 
hogy mikor lesz politikai bátor-
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Csodavárás  
KO előtt
Magyar Péter váratlan közéleti be-
robbanása – már a BBC-hírekben is 
felbukkant az egykori középvezető 
– felszította a kormányváltó lelkese-
dést. Az eddigi centrista kalandorok 
sorsát látva azonban nemhogy behű-
teni, hanem még csak megvenni sem 
érdemes azt a pezsgőt.

De milyen kilátásai is vannak az 
egykori diákhitel-vezérnek? Két dol-
got kell rögtön látnunk. Egyrészt a 
magyar politika polarizáltsága és az 
ellenzéki térfél felosztottsága már 
eleve behatárolja minden új szerep-
lő mozgásterét. Másrészt a „one man 
show”-imázs, amelynek fenntartása 
érdekében Magyar Péter oly ma-
kacsul titkolja segítőinek a kilétét, 
teljesen személyközpontúvá teszi az 
egész projektet, s így a legkisebb hi-
bák hatásfoka is megsokszorozódik. 
Ebből a szempontból igen hátrányos 
lehet a jövőben Magyar számára a 
saját politikai tapasztalatlansága, 
aminek a jelei már akkor kiütköz-
tek, amikor az ATV-nek adott baráti 
interjút a csatorna „lepropagand-
amédiázásával” indította, teljesen 
értelmetlenül maga ellen fordítva a 
műsorvezetőt és a nézőket – ezzel 
egy az egyben lekoppintva Már-
ki-Zay Péter 2022-es köztévés baklö-
vését. S bár a nyilvánossághoz nem 
szokott Magyar Péter ettől eltekintve 
egészen a március 15-i gyűlésig nyu-
godtan, komolyabb botlások nélkül 
vitte a showt, a kínos családi szeny-
nyes minapi nyilvánosságra kerülé-
sére óta már kapkodás, vagdalkozás 
és kontraproduktív, hosszas magya-
rázkodások jellemzik a kommuni-
kációját, ami szintén a hibát hibára 
halmozó Márki-Zayt idézi.

Nem tűnik bölcs húzásnak a szín-
relépéskor meghirdetett centrum-
párti, „mindenki a fedélzetre” típu-
sú üzenet sem. A középre, vagyis 
senkiföldjére húzó politika ugyanis 
nem több, mint egy összekacsintás 
az örök elégedetlenekkel. Az elitel-
lenességet szimuláló üzeneteknek 
mindig megvolt a maga állandó, fo-
lyamatosan újratermelődő bázisa, 
ám elköteleződési képességük és 
homogén értékrendjük hiánya mi-
att kifejezetten kockázatos, amatőr 
vállalkozás rájuk építeni egy politi-
kai vállalkozást. Eddig olyan nevek 
próbáltak felülni erre a vonatra, mint 
Kupa Mihály, Dávid Ibolya, Már-

ki-Zay Péter, Jakab Péter és Vona 
Gábor – az eredményeket mindany-
nyian ismerjük.

Hozzájuk képest Magyar Péter 
víziójában annyi az újdonság, hogy 
nála a „csalódott fideszes” ideáltí-
pusa is megjelenik. Ez megint egy 
jelentős tévedés. Azok a Fidesz-sza-
vazók, akik nem értenek egyet a 
kormány politikájának egyes sa-
rokpontjaival (vendégmunkások, 
újraiparosítás, stb.), esetleg több 
radikalizmust, keménységet vár-
nak el a bel- és külpolitikában, va-
lószínűleg már rég átigazoltak a Mi 
Hazánkhoz, vagy – ahogy azt több 
közvélemény-kutató is megerősítette 
– leparkoltak a bizonytalanok tábo-
rában. De a baloldalra való átszava-
zásban reménykedni, s arra fogadni, 
hogy a Fidesz-táborban tömegek 
vágynak több liberalizmusra, az el-
lenzékkel szemben pedig lágyabb 
hangnemre – nos, ez a hazai politi-
kai valóság és a magyar társadalom 
teljes félreismeréséről tanúskodik. 
Igaz, nem Magyar Péter az első, aki 
ilyen forgatókönyvekben bízik – ők 
valószínűleg mindannyian a saját 
prioritásaikat, vágyálmaikat, ízlés-
világukat vetítik ki a jobboldali tá-
borra. Szemben ugyanis az MDF 
egykori szakadárjaival, akik a politi-
kai koordináta-rendszer legkülönbö-
zőbb irányaiba távoztak, a Fideszből 
vagy annak holdudvarából dezertáló 
politikusok, médiamunkások, értel-
miségiek és egyéb sértettek eddig 
szinte mind a liberális térfélen kötöt-
tek ki (ami szintén megérne egy kü-
lön elemzést), s Magyar Péter esete 
tankönyvi pontossággal illeszkedik 
ebbe a trendbe.

A centrumfilozófia, ez a furcsa 
állagú politikai termék azonban a li-
berális szubkultúra számára egészen 
más jelentést hordoz. Az SZDSZ 
már a kilencvenes évek elején ráéb-
redt, hogy Magyarországon az ál-
taluk képviselt irányzatnak semmi 
esélye a választási győzelemre, s a 
hatalomra kerülés egyetlen módja, 
ha felkapaszkodnak a várható befu-
tó hátára (ld. Demokratikus Charta). 
Ez a befutó közel két évtizeden át az 
MSZP volt, míg végül a kapcsolatuk 
– az elöregedett szocialista szavazó-
tábor természetes fogyatkozásával, 
valamint az SZDSZ-tábor összetö-
pörödésével, illetve szétszóródásával 

ság fölismerni, és vállalni 
a nyilvánosság előtt, hogy 
ennek csak egy megoldása 
van”, a határvédelem visz-
szaállítása – hangsúlyozta 
Bóka János. „Nagyon sok 
olyan beszélgetésem van, 
ahol elmondják, hogy János, 
igazából egyetértek veled, 
de természetesen ezt a na-
gyobb nyilvánosság előtt 
nem mondhatom el”, és még 
a bírálóink is látják, hogy a 
magyar kormány politikája 
mögött tömegek állnak – tet-
te hozzá. A magyar ellenzék 
viszont „a nemzeti érdeke-
ket alapjaiban sértő politi-
kai tevékenységet végez az 
európai intézményekben és 
az európai intézmények kör-
nyékén”, ami – kivált valódi 
politikai legitimáció nélkül 
– „a politikai pluralizmus 
határain messze túlmutat”. 
A miniszterelnök úr által 
felvázolt stratégiánk, hogy 
a szuverenitásunk feladása 
nélkül dolgozunk azon, hogy 
a magyar emberek hozzájus-
sanak a minket megillető 
forrásokhoz, ugyanakkor 
eddig működni látszik.

Az Erasmus- és Hori-
zont-programok ügyéről a 
miniszter elmondta, hogy 
az uniós pénzügyi érdekek 
szempontjából teljesen irre-
leváns, hogy a magyar diá-
kok alapítványi fenntartású 
egyetemeken tanulnak-e 
vagy sem. Még Brüsszel sa-
ját logikája szerint is telje-
sen abszurd, hogy a magyar 
egyetemeken tanuló hallga-
tók, ahol szerintük lábbal 
tiporják az akadémiai sza-
badságot, nem mehetnek az 
akadémiai szabad csimbo-

rasszójának számító nyuga-
ti egyetemekre, ugyanakkor 
a nyugati egyetemek diák-
jai nyugodtan jöhetnek ide, 
a „magyar diktatúrába”. 
Bóka szerint „a brüsszeli 
intézmények körében van 
egy általánosan elterjedt 
elképzelés, ami úgy szól, 
hogy minél rosszabb Ma-
gyarországon, annál jobb 
nekik”, és „hogyha vannak 
eszközeik, amivel a magyar 
kormánynak nehézséget 
vagy kárt tudnak okozni, 
akkor viszonylag kevés 
visszafogottságot mutatnak 
ezeknek az eszközöknek az 
alkalmazásában” – festette 
le a rendkívül méltányta-
lan helyzetet. „A politikai 
játszma itt alapvetően arról 
szól, hogy lehetséges-e egy 
valódi európai jobboldali 
alternatíva vagy nem” – vi-
lágította meg jobban a hely-
zetet.

Bóka János végül megerő-
sítette, hogy „bár a magyar 
kormánynak az Európai 
Unióval szembeni ambíciós 
szintje viszonylag alacsony”, 
és „nekünk már talán az is jó 
lenne, hogyha békén hagy-
nának”, az európai integrá-
cióban ennél jóval nagyobb 
perspektívák rejlenek. Ha 
úgy tekintünk rá, „mint az 
erős és cselekvőképes nem-
zetállamok szövetségére, 
ami ezeket a nemzetállamo-
kat még erősebbé és cselek-
vőképesebbé teszi”. Ehhez 
kellene a választóktól poli-
tikai felhatalmazást nyerni 
június 9-én – szögezte le az 
európai ügyekért felelős mi-
niszter.

 Hojdák Gergely 8
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Közép-Európa tragédiája
Milan Kunderát idézi a cím, s 
nem véletlenül. A 95 éve szüle-
tett és tavaly meghalt cseh író 
egyik nagy hatású vagy épp a 
legnagyobb hatású műve egy 
rövid tanulmány, ami Európa 
megrablásáról és Közép-Euró-
pa tragédiájáról szól. A német 
és az orosz malomkövek között 
őrlődő, kiszolgáltatott kis nem-
zetek sorsa azért tragikus, mert 
lehetett volna másképp is, s volt 
is másképp. 

A középkori magyar király-
ság vagy Mátyás Magyaror-
szága még nagyhatalom. A 
lengyel-litván perszonálunió 
is kora meghatározó állama 
volt. Magyarország, de rész-
ben a többiek tragédiája akkor 
kezdődhetett, amikor a keleti 

malomkövet az ottomán biro-
dalom alkotta, a nyugatit pedig 
a Habsburgok. Ezt követően 
viszont mi, magyarok rosszul 
kezeltük a térség kis nemzete-
inek öntudatra ébredését. Így, 
amikor módjuk lett rá, szét-
robbantották a térség egységét 
megteremtő Monarchiát, mi-
közben Kundera szerint nem is 
érzékelték, hogy az – hiányos-
ságai ellenére – pótolhatatlan. 
Közép-Európa kis, sebezhető 
államainak gyengesége tette 
lehetővé Hitler első hódításait 
és végső soron Sztálin győzel-
mét is. Fontos és máig ható kö-
vetkezménye van annak, amit 
Kundera megfogalmazott: a 
térség nemzeteinek nem sike-
rült kellő mértékben beleépül-
niük az európai tudatba, s így 
a Nyugat kevésbé ismert és 

törékenyebb részévé váltak, rá-
adásul furcsa és nehezen elsajá-
títható nyelvük is függönyként 
takarta el őket.

A Nyugat a huszadik század-
ban kétszer mondott le rólunk, 
közép-európaiakról. A Nyugat? 
Mondjuk ki név szerint: először 
Daladier francia és Chamberla-
in brit miniszterelnök és Mus-
solini olasz diktátor. Ők 1938-
ban hozzájárultak, hogy Hitler 
a maga igényei szerint rendezze 
át a térséget. Amikor azután 
fordult a kocka, Franklin D. 
Roosevelt, és Winston Chur-
chill megismételték ezt a hibát, 
de Jaltában Sztálin volt a ked-
vezményezett. 

Tévedsz, ha azt hiszed, hogy 
ez az eszmefuttatás öncélú, és 

nincs köze mai mindennapja-
inkhoz. Közép-Európa nemze-
tei kulturálisan sok évszázada a 
Nyugat részei. A malomkövek 
között őrlődve meggyengül-
tek, majd 1945 után kikerültek 
a Nyugat látóköréből. A hu-
szadik század végén megle-
petésre képesek voltak túlélni 
a legyőzhetetlennek tartott 
Szovjetuniót, és hívatlan ven-
dégként kopogtatni a Nyugat 
ajtaján. Akkor (kényszeredett) 
örömmel fogadtak minket, de 
nyugalmat akartak: aggódva fi-
gyelmeztettek, hogy ne kérjük 
számon az előző korszak bű-
neit. Végül nagy kegyesen be-
engedtek minket a klubjaikba. 
EU- és NATO-tagok lettünk, 
de folyamatos a leckéztetés, és 
felháborodnak, ha a szerződé-
seket komolyan vesszük, és élni 

is akarunk a papíron meglévő 
jogainkkal. 

Kundera már négy évtizede 
felismerte, hogy ez a Nyugat 
már nem az a Nyugat, ahová a 
vasfüggöny mögül kikukucs-
kálva vágyva vágyódtunk. 
Kundera 1983-ban vátesznek 
bizonyult, amikor ezt írta: „A 
mai modern világban, ahol a 
hatalom egyre inkább néhány 
nagyhatalom kezében kon-
centrálódik, tulajdonképpen 
az összes európai nemzetnek 
szembe kell néznie azzal a ve-
széllyel, hogy rövid időn belül 
maga is kis nemzetté válik, és 
azok sorsára jut.” Látjuk Né-
metország vergődését, Macron 
elnök kapkodását, Európa vi-
lággazdasági jelentőségének 

csökkenését. Kunderának 
igaza volt. Van-e kiút ebből 
a helyzetből? Közép-Európa 
példa lehet, hiszen mi nem-
csak élő, hanem túlélő részei 
vagyunk a nagy Európának.

Hajdan a kereszténység 
alapozta meg a Nyugat egy-
ségét. Isten a reneszánsz 
óta fokozatosan kiszorult 
a közgondolkodásból. He-
lyét a művészet, a kultúra 
foglalta el. Korunkban ez 
is elveszítette egységterem-
tő erejét, s most döbbenten 
látjuk Kunderával, hogy 
semmit sem tudnak a helyé-
re tenni. Lehet, hogy most 
jön el Közép-Európa ideje? 
Nálunk még több az Isten-
be vetett hit, több a kultúra 

is. Kundera felvetette a lehető-
séget, hogy a rejtőzködő Isten 
ismét megjelenik. Ennek még 
nem látjuk sok jelét, bár érde-
mes felfigyelni arra, hogy idén 
nagyszombaton Franciaor-
szágban tizenkétezer, zömmel 
fiatal felnőtt keresztelkedett 
meg. 

Évszázadokon át Közép-Eu-
rópa védte Európát a külső 
ellenségtől. Lehet, hogy most 
saját magától kell megmenteni? 

Bajban van a messze város, 
/ Gyürkőzni kell a Halállal: / 
Gyürkőzz, János, rohanj, Já-
nos.

(Ady Endre: A mesebeli Já-
nos)

 Surján László
A szerző a KDNP tiszteletbe-
li elnöke, az Európai Parla-

ment egykori alelnöke

„Kundera már négy 
évtizede felismerte, 
hogy ez a Nyugat már 
nem az a Nyugat, ahová 
a vasfüggöny mögül 
kikukucskálva vágyva 
vágyódtunk.

– okafogyottá vált. Maga az innová-
ció azonban változatlanul érvényes: 
ahogy 2022-ban „a konzervatív” 
Márki-Zay, úgy jelenleg „a polgári” 
Magyar Péter a kipécézett jelölt, aki-
nek át kellene vinnie a liberálisokat 
a túlsó partra. Vagyis a centrumpoli-
tika hívószava innen nézve már nem 
az örök elégedetleneknek komponált 
sziréndal, hanem a jobboldali szava-
zók leszalámizását szolgáló bullshit.

„Mutassuk meg, hogy mi, polgá-
ri demokraták, szociáldemokraták, 
liberálisok, konzervatívok, elsősor-
ban magyarok vagyunk!” – szólí-
totta meg a nemzetet kossuthi hang-
fekvésben az Opera mellől Magyar 
Péter, elfelejtve, hogy ahol a politi-
kában mindenkit hellyel kínálnak, 
oda végül nem szívesen száll be 
senki. Az utolsó eset, amikor egy 
ilyen gondolat még érzelmeket is ki-
váltott, Medgyessy Péter „nemzeti 
közép” című blöffje volt, amikor az 
öreg kommunista nénik szó szerint 
megkönnyezték, hogy a végre ők is 
lehetnek magyarok. Ám ha valami 
baleset folytán mégis termékeny 
talajra hullana majd a „mindenki 
hozzám” politikai giccse, csupán 
addig tartana a polgári demokrata 
farkas és a konzervatív bárány kö-
zös wellnesshétvégéje, amíg konkrét 
válaszokat nem kellene adni olyan 
húsbavágó kérdésekre, mint a kár-
pátaljai magyarok jogfosztottsága, 
Kijev katonai támogatása, vagy az 
azonos neműek házassága.

Magyar Péter mozgási pályáját az 
Andrássy úton megjelent csodavárók 
tűpontosan kijelölték. Ennek a pályá-
nak a lelátójára azonban nem férnek 
be többen az ország egyharmadánál. 
(Már csak ezért is helyesen tette Ma-
gyar, hogy némi pironkodással letud-
ta a miniszterelnöki ambícióit firtató 
újságírói kérdést.) Könnyen lehet 
azonban, hogy ennek a mozgási pá-
lyának az íve rövidesen lefelé, völgy- 
menetbe görbül majd. A nemzeti 
ünnep után az egyik gyurcsányista 
zugportál már Rogán Antal embere-
ként állította be Magyar Pétert, ám 
az ilyen hibbant (bár DK-s logikával 
nagyon is érthető) konteók sehol sin-
csenek ahhoz képest, amivel ezekben 
a napokban kellett és valószínűleg 
kell majd még szembenéznie.

Magyar Péter belépett a ringbe, 
abban bízva, hogy edzés nélkül, ru-
tin hiányában is kiütheti a bajnokot. 
Meglátjuk, meddig és mennyire bír-
ja majd a pofonokat, amelyek koráb-
ban nála jóval keményebb fiúkat is 
kifektettek már ugyanitt.

Bár az utóbbi napok és órák fejle-
ményei alapján úgy tűnik, a végén 
önmagát fogja kiütni.

 Kovács Erik

8



Hazánk 11FÓRUM 2024. április

Azbej Tristan: Ragaszkodunk európai 
alapértékeinkhez
Azbej Tristan, az üldözött ke-
resztényeket segítő programokért 
felelős államtitkár, a Keresztény-
demokrata Néppárt alelnöke a 
Crux amerikai katolikus online 
lapnak adott interjújában a Szent-
atyát méltatta és elítélte a woke 
ideológiát.

A politikus a beszélgetés során 
dicsérte a pápa azon kijelentését, 
miszerint Európának az ideoló-
giai gyarmatosítás helyett vissza 
kell térnie az alapértékeihez.

Azbej Tristan azt is kifejtette 
a lapnak: a nyugati kormányok 
egyik bevett szokása, hogy óv-
szereket küldenek a segélycso-
magokban vagy az adott ország 
homoszexuális-, illetve abortusz-
jogszabályaitól teszik függővé a 
humanitárius támogatásokat.

„Egyes liberális vagy woke 

ideológiájú kormányok ahe-
lyett, hogy odamennének ezek-
hez a közösségekhez és meg-
kérdeznék, mire van valójában 
szükségük, megpróbálják kö-
vetni a saját programjukat” – 
mondta a politikus, hozzátéve: 
„ez, azt mondanám, erkölcsi 
őrültség. ”

Azbej Tristan rámutatott, hogy 
a Szentatya éppen erről az ideo-
lógiai gyarmatosításról beszél, 
amely véleménye szerint nem 
csak fenyegető, hanem erkölcste-
len és embertelen is. A politikus 
utalt Ferenc pápa felszólítására, 
hogy Európa térjen vissza gyö-
kereihez, ennek értelmében a 
politikai vezetők fogadják el újra 
a kontinens keresztény értékeit a 
júniusi európai parlamenti válasz-
tások előtt.

Azbej Tristan szerint 
nagyon erős a nyugati or-
szágok és Brüsszel lobbi-
ja az európai politikában, 
de állítása szerint ez ellen 
küzdünk, mert ragaszkod-
ni szeretnénk az alapérté-
kekhez. „Meglátjuk, hogy 
megerősödnek-e azok a 
hagyományos politikai 
erők, amelyek az európai 
civilizáció hagyományos 
építőköveit és értékeit kép-
viselik, vagy éppen ellen-
kezőleg, a woke-mozgalom 
térnyerésre kerül” – mondta.

Azbej Tristan a Crux-szal foly-
tatott beszélgetésében a globá-
lis keresztényüldözés mértéké-
ről, az ellene való küzdelemhez 
szükséges nemzetközi politikai 
akarat hiányáról, valamint az 

egyházi-állami hálózatok össze-
kovácsolásának fontosságáról, a 
közelgő európai uniós választá-
sokról és a veszélyeztetett közös-
ségeket segítő jelenlegi projek-
tekről beszélt.

 Az interjú a cruxnow.com 
oldalon olvasható.

Lebuktak: Magyaréknak a nemzeti lobogó 
annyit ér, hogy a platóra dobják szemétként

Az elmúlt hetek híreiben több-
ször megjelent az a platós kiste-
herautó, amit Magyar Péter fújt 
le festékszóróval és a tüntetése-
in is rendre feltűnt. Pár nappal 
a Kossuth téri tüntetés után már 
csak szemetet tárolnak benne, és 
a szemét között a nemzeti zász-
lókat. Egy jobboldali ember sose 

dobná a szemét közé a nemze-
ti lobogót.

Magyar Péter – Márki-Zay 
Péterhez hasonlóan – a médi-
ában és az interneten azt az 
érzetet akarja kelteni, hogy őt 
nagymértékben jobboldaliak 
támogatják. Hogy ezt mutas-
sák a demonstrációról készült 
fotók is, a szervezők megvet-
tek előre rengeteg nemzeti 
zászlót, és a Kossuth téri tün-
tetésen kiosztották az érkező 
embereknek. Azért kellett elő-
re beszerezni és központilag 
kiosztani a trikolorokat, mert 
Magyarék jól tudták, hogy a 
baloldali tüntetők ugyanúgy 
nem hoznak magukkal nem-
zeti lobogót, ahogyan általá-
ban ellenzéki tüntetésekre sem 

szoktak. A fotók elkészültek, Ma-
gyar pedig azt hirdethette, hogy 
őt sok jobboldali, volt fideszes tá-
mogatja. Ennek persze a valóság 
pont az ellentéte: a Nézőpont és a 
Republikon szerint is szinte kizá-
rólag csak az ellenzéki pártoktól 
szívott el szavazókat.

De mit tett Magyar Péter és 
Nagy Ervin a tüntetés után rajtuk 
maradt nemzeti zászlókkal? Fog-
ták és bevágták a magyar zász-
lókat a platóra a szeméthegyek 
és lomok közé. Ezzel magukat 
buktatták le: nekik a trikolór nem 
szívből, csak színből kellett.

A nemzeti jelképekre csak ad-
dig volt díszletként szükségük, 
amíg pózolni akartak a zászlós tö-
meggel, mintha ott a nemzeti ol-
dalról is lettek volna sokan. Nekik 
ez csak egy színház, kellékekkel. 
Ez a különbség aközött, hogy mi 
zajlik a színpadon, és mi a kulisz-
szák mögött. Nekik a jobboldali-
ság csak egy színpadi póz.

A nemzeti zászló olyan jelkép, 
amit mindig tisztelet illet. Em-
lékezhetünk arra, hogy volt, aki 
1956-ban a testére csavarva me-
nekítette ki a határon a magyar 
zászlót. Magyaréknak viszont 
csupán egy szemétbe dobha-
tó színpadi kellék. Akinek csak  
díszlet a „magyarság” és hazája 
zászlajával így bánik, annak nem 
a haza, hanem a politikai haszon 

számít csak. Legközelebb majd 
szivárványos zászlót osztogatnak, 
ha az jobban fizet.

Az már csak hab a tortán, hogy 
a gigantikus költségű tüntetés után 
nem maradt annyi apró sem, hogy 
parkolójegyet vegyenek a guruló 
színpadukra, ezért ott a piros zacs-
kós büntetés a szélvédőn. Persze az 
is lehet, hogy a mikroadományok-
ból beguruló dollárcenteket egyik 
parkolóautomata sem fogadta el. 
Az pedig a márkás cuccos rongy-
rázás mögötti igénytelenséget mu-
tatja, hogy napokig így hagyják a 
nyílt utcán.

Aki a szemét között hagyja or-
szágának zászlaját, az ne csodál-
kozzon, hogy később őt is odave-
tik. Ennyit érnek nekik a nemzeti 
jelképek. Üres szavak, hamis 
ígéretek. Az elvtelenség hamar 
lelepleződik, itt sincs ez másképp. 
Színpadon kezdi, a lomok között 
végzi.
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Kovrig Béla Ösztöndíjprogram egyetemistáknak
A Kereszténydemokrata Néppárt hat hónapos ösztöndíjprogramot hirdet 
mesterszakos egyetemi hallgatók számára.
A Kereszténydemokrata Néppárt feladata az 
európai értékek mentén, erős nemzeti identitás-
sal rendelkező kereszténydemokrácia építése, 
valamint közvetítése. A program legfontosabb 
célkitűzése a keresztény értékek mentén szer-
veződő párt-, és szakpolitikák működésének 
bemutatása, illetve a közélet iránt érdeklődő fi-

atalok felkészítése esetleges politikai, köztiszt-
viselői vagy diplomáciai szerepvállalásra.

Az ösztöndíjprogram további célja a szak-
mai ismeretek bővítése és elmélyítése, vala-
mint a jelentkezők készségeinek és kompe-
tenciáinak fejlesztése. Ezen kívül a program 
kiemelt figyelmet fordít a közösségépítésre és 

a személyes találkozók alkalmával létrejövő 
kapcsolatok értékteremtő szerepére.

Jelentkezni 2024. június 15. napjáig lehet az 
osztondijprogram@kdnp.hu e-mailcímen.

További részletek a kdnp.hu/hirek/ 
kovrig-bela-osztondijprogram-egyetemistaknak 
linken olvashatók. 

Simicskó István: A sportversenyek 
erősítik a csapatszellemet
A sportversenyek erősítik a csapatszellemet és a 
lokálpatriotizmust – hangsúlyozta a Honvédelmi 
Sportszövetség elnöke április 24-én Veszprémben.

Simicskó István az általános iskolá-
soknak szervezett, a honvédelmi pá-
lyát népszerűsítő Bátrak Ligája ver-
seny eredményhirdetésén reményét 
fejezte ki, hogy folyamatosan nőni 
fog azoknak a száma, akik a kadét-
képzést, valamint a katonai hivatást 
választják. Mint mondta, „a verseny 
hozzájárul a résztvevők önbecsü-
lésének erősödéséhez, mivel pedig 
csapatverseny zajlott, a közösség és 
a lokálpatriotizmus erősödik általa”.

Simicskó István hangsúlyozta: a 
Honvédelmi Sportszövetség prog-
ramjának célja az értékorientáció, a 
hazájukat szerető fiatalokat szólítják 
a katonai pályára.

Az évről évre országszerte más-
más településen, idén 47. alka-

lommal megszervezett 
verseny egyben bátorság-
próba is volt, mely során 
sok tehetséges fiatal mér-
te össze tehetségét.

Ovádi Péter, a térség 
fideszes országgyűlési 
képviselője azt hangsú-
lyozta, hogy Veszprém, 
mely iskola-, honvédelmi- 
és sportváros is egyben, 
örömmel adott otthont a 
rendezvénynek.

Hegedűs Barbara, 
Veszprém alpolgármeste-
re (Fidesz–KDNP) arról 
beszélt, hogy a verseny, 
amellett, hogy felhívja a 

figyelmet a katonai pályára, olyan 
alapvető készségeket, képességeket 
fejleszt, melyek végigkísérik a fiata-
lokat a jövőben.

A versenyen egyebek mellett íjá-
szatban, erőnlétben, tájékozódásban 
és lézeres lövészetben mérték össze 
rátermettségüket a diákok. Az első 
helyen a nagyvázsonyi Kinizsi Pál 
Iskola végzett, a második a veszp-
rémi Simonyi Zsigmond Iskola csa-
pata lett, a dobogó harmadik fokára 
pedig szintén veszprémi intézmény, 
a Kossuth Iskola csapata állhatott 
fel.

 A júniusi országos versenyre az 
első és a második helyezett csapat 
jutott be.

Magyar nemzeti 
zarándoklat Rómába a 
Szentatyához
A Magyar Katolikus Egyház Ferenc pápa 2023. évi magyaror-
szági apostoli látogatásának első évfordulóján – 2024. április 23. 
és 25. között – nemzeti zarándoklatot hirdetett Rómába. Ferenc 
pápa személyesen fogadta a magyar zarándokokat.


